
Protokół posiedzenia Komisji Zdrowia Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
Nr  9/2025  w dniu 22 maj 2025 r. 

 

 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz.  16.15 zakończono o godz. 18.30 
 

 

L.p Imię i nazwisko Podpis 
1. 

 
Iwona Tyll 

Przewodnicząca 
 

obecna 

 2. 
  

Anna Twardowska       
Wiceprzewodnicząca   

 
obecna 

3. Ewa Roman   
Sekretarz 

 
obecna 

4. Małgorzata Osuch    
 

 
obecna 

5. Tomasz Kranc  
 

 
nieobecny 

6. Wiesław Nowak  
 
 

 
obecny 

7. Robert Woźniak      
 
 

 
obecny 

8. 
 

Leszek Zdrzałka     
   
 

 
obecny   

 

 

 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Tomasz Kranc 

2. …………………………… 

 

 

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Ewa Szczepaniak – Skarbnik Powiatu 
2. Radosław Kubisz - Sekretarz Powiatu 
3. Krzysztof Szymański – Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej 

Policji w Wągrowcu 
4. Kinga Kluczyńska – kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zdrowia 
5. Katarzyna Dereżyńska – dyrektor Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w 

Wągrowcu. 
 
 



 1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1.1. Powitanie, sprawy organizacyjne. 

1.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

1.3. Opiniowanie materiałów na sesję. 

1.4. Informacja o działaniach z zakresu zdrowia psychicznego na terenie 

Powiatu Wągrowieckiego. Informacje z działalności instytucji pomocowych 

(Policja PPP PCPR) 

1.5. Zakończenie. 

 

2.   OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

 
Nie zaistniała taka potrzeba 

 

3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w siedzibie Starostwa Wągrowieckiego. Zebranych 

powitała Przewodnicząca Komisji Zdrowia Iwona Tyll oraz przedstawiła imiennie 

członków komisji i zaproszonych gości. Przewodnicząca przedstawiła porządek 

posiedzenia komisji oraz kolejność wystąpień zaproszonych gości. 

Porządek posiedzenia jednomyślnie został zaakceptowany przez biorących w 

nim udział członków. 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Radosław Kubisz - Sekretarz Powiatu, który 

przedstawił ocenę stanu oraz określił potrzeby w zakresie cyfryzacji jednostek 

powiatowych. W swoim wystąpieniu omówił realizowane programy finansowane ze 

środków zewnętrznych, w tym rozwój e-usług oraz cyfryzację zasobów geodezyjnych 

Powiatu Wągrowieckiego. Przedstawił również projekt „Cyberbezpieczny powiat”, 

realizowany w ramach funduszy europejskich, wskazując jednostki organizacyjne 

uczestniczące w jego wdrażaniu. Sekretarz omówił także zagadnienia związane z 

integracją danych i usług państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego, a 

także funkcjonowanie centralnego systemu teleinformatycznego służącego obsłudze 

nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz 

edukacji prawnej. Wystąpienie było szczegółowe i rzetelnie przygotowane, oparte na 

dokładnie zebranych danych. Podkreślono, że cyfryzacja jest procesem dynamicznym, 

ściśle powiązanym z rozwojem technologii, co wiąże się ze wzrastającymi 



wymaganiami sprzętowymi. Wskazano również na konieczność zapewnienia w 

niektórych jednostkach podwójnych łączy internetowych od różnych dostawców, co 

ma na celu podniesienie poziomu bezpieczeństwa. Zwrócono uwagę, że realizowane 

przez Powiat projekty mają na celu nie tylko przeciwdziałanie potencjalnym 

zagrożeniom i atakom, ale również rozwój e-usług, które umożliwiają szybki, wygodny 

i bezpieczny kontakt obywateli z urzędem. 

Do przedstawionej przez Pana Radosława Kubisza informacji pytanie zadała Radna 

Anna Twardowska. Zapytała ona o korzyści, jakie integracja danych i usług 

Państwowego Zasobu Geodezyjnego i Kartograficznego przyniesie mieszkańcom – w 

szczególności petentom. W odpowiedzi Pan Sekretarz wyjaśnił, że wszystkie 

dokumenty są obecnie opracowywane w formie elektronicznej. Geodeta, po 

wykonaniu zleconych prac, przekazuje do starostwa mapy z naniesionymi 

aktualizacjami, co pozwala na bieżące uzupełnianie i powiększanie bazy danych. 

Dzięki temu obywatele i przedsiębiorcy zyskują dostęp do wiarygodnych i aktualnych 

informacji o nieruchomościach zawartych w publicznych rejestrach, do których dostęp 

posiada również starostwo powiatowe. 

 

W dalszej części posiedzenia głos zabrała Pani Ewa Szczepaniak, Skarbnik Powiatu, 

która szczegółowo omówiła proponowane zmiany w budżecie. W trakcie wystąpienia 

wskazała m.in. na planowaną dotację w wysokości 45 tys. zł, która ma zostać 

przekazana na rzecz Komendy Powiatowej Policji. Po przedstawieniu zmian głos 

zabrała Radna Anna Twardowska, która zwróciła uwagę, że w budżecie powiatu 

pojawiły się dodatkowe środki, które można było przeznaczyć na wsparcie Komendy. 

Podkreśliła jednocześnie, że nie kwestionuje słuszności wsparcia dla Policji, jednak 

zaznaczyła, że pojawienie się tych środków może budzić pytania w kontekście braku 

funduszy na równie ważne cele, jakimi są inwestycje drogowe. Wypowiedź ta 

zapoczątkowała dyskusję na temat stanu dróg w powiecie oraz planowania ich 

remontów i modernizacji. W dyskusji głos zabrali kolejno: Pan Radny Wiesław Nowak, 

Pani Przewodnicząca Komisji Iwona Tyll oraz Pan Radny Robert Woźniak. W swoich 

wypowiedziach odnieśli się do aktualnego stanu dróg, wskazywali na potrzebę 

określenia priorytetów w realizacji inwestycji drogowych oraz poruszyli kwestie 

kolejności wykonywanych prac na terenie powiatu. Dyskusję podsumowała i zamknęła 

Pani Przewodnicząca, stwierdzając – w odpowiedzi na wniosek zgłoszony przez Pana 

Radnego Woźniaka – że właściwym miejscem do dalszej analizy tematu jest komisja 



branżowa, która powinna ponownie pochylić się nad kwestią stanu dróg i potrzeb 

inwestycyjnych. Podkreśliła, że zgłoszona uwaga zostanie ujęta w protokole. 

W dalszej części obrad Pani Skarbnik Ewa Szczepaniak przedstawiła kontynuację 

prognozy finansowej w ujęciu wieloletnim. Po zakończeniu wystąpienia Pani 

Przewodnicząca podziękowała za przedstawione informacje, a następnie 

poinformowała członków Komisji, że materiały sesyjne zostaną poddane pod 

głosowanie. Jednocześnie zaznaczyła, że treść protokołu nr 8 nie zostanie przyjęta 

podczas bieżącego posiedzenia – głosowanie nad jego zatwierdzeniem odbędzie się 

na kolejnym spotkaniu Komisji. W głosowaniu nad materiałami sesyjnymi wszyscy 

obecni członkowie Komisji opowiedzieli się za ich pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

W drugiej części posiedzenia Komisji omówiono informacje dotyczące działań z 

zakresu zdrowia psychicznego na terenie powiatu wągrowieckiego oraz działalności 

instytucji pomocowych, takich jak Komenda Powiatowa Policji, Poradnia 

Psychologiczno-Pedagogiczna w Wągrowcu i Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. 

Jako pierwsza głos zabrała Pani Kinga Kluczyńska, która wprowadziła uczestników w 

tematykę poprzez zaprezentowanie Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego, przyjętego przez Radę Powiatu w 2024 roku. Przedstawiła również 

informator zawierający dostępne formy opieki zdrowotnej, pomocy społecznej oraz 

aktywizacji zawodowej dla osób z zaburzeniami psychicznymi w powiecie 

wągrowieckim. Informacje te zostały zaprezentowane w formie szczegółowej tabeli. 

Po zakończeniu prezentacji głos zabrała Przewodnicząca Komisji, Pani Iwona Tyl, 

która podkreśliła, że przedstawiona tabela została opracowana zgodnie z wytycznymi 

i w sposób przejrzysty ukazuje szeroki zakres działań prowadzonych w powiecie w 

zakresie ochrony zdrowia psychicznego. Następnie głos oddano Pani Katarzynie 

Dereżyńskiej - dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Wągrowcu, która 

podkreśliła, że obecnie praca poradni koncentruje się głównie na diagnozowaniu oraz 

orzecznictwie. W trakcie jej wypowiedzi pytanie zadała radna Anna Twardowska, która 

zapytała, czy w poradni prowadzone są statystyki oraz czy istnieje możliwość ich 

przygotowania. Pani Dyrektor wyjaśniła, że o ile kiedyś dominowały zgłoszenia 

związane z trudnościami dzieci w nauce pisania i czytania, to obecnie coraz częściej 

zgłaszane są przypadki zaburzeń lękowych. Jako główną przyczynę wskazała 

nadmierne korzystanie przez dzieci z urządzeń elektronicznych, takich jak smartfony i 

internet. Zjawisko to stanowi obecnie największe wyzwanie dla specjalistów 



pracujących w poradni. Do wypowiedzi Pani Dyrektor płynnie nawiązał Pan Krzysztof 

Szymański – przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji, który podkreślił istotną rolę 

działań edukacyjnych i profilaktycznych prowadzonych przez Policję. Zwrócił uwagę 

na rosnącą skalę hejtu, przemocy słownej i fizycznej, której ofiarą padają dzieci i 

młodzież. Komenda prowadzi działania uświadamiające młodzież o odpowiedzialności 

karnej za takie zachowania oraz edukuje, jak się przed nimi chronić. Pan Szymański 

poruszył także kwestię łatwego dostępu do środków odurzających wśród dzieci i 

młodzieży – według jego relacji, granica wieku inicjacji znacząco się obniżyła, czego 

dowodem są przypadki sięgania po alkohol już przez dziesięciolatków, a po narkotyki 

– przez trzynastolatków. Podkreślił, że dane statystyczne dotyczące prób 

samobójczych – zarówno udanych, jak i nieudanych – są alarmujące. Dane te są 

rejestrowane przez Policję i obrazują skalę problemu. Wskazał również na 

konieczność lepszej koordynacji działań między instytucjami – służbą zdrowia, Policją 

oraz jednostkami zajmującymi się pomocą społeczną. Zwrócił uwagę, że brak takiej 

koordynacji nadal pozostaje istotnym problemem. Po wystąpieniu Pana Szymańskiego 

otwarto dyskusję. Pojawiły się pytania m.in. o procedurę interwencji w przypadku 

nieudanych prób samobójczych – czy w takich przypadkach dziecko może być 

zabrane przez karetkę pogotowia. Pan Szymański wyjaśnił, że Policja często asystuje 

przy tego typu interwencjach. Zadano również pytanie dotyczące funkcjonowania 

dyżurki w Komendzie Powiatowej Policji. Pan Szymański zapewnił, że odbyły się 

rozmowy z funkcjonariuszami pełniącymi dyżury w zakresie jakości pierwszego 

kontaktu z osobami zgłaszającymi się na komisariat. Na zakończenie Przewodnicząca 

Komisji, Pani Iwona Tyll, podziękowała wszystkim uczestnikom za udział w spotkaniu.  

 

Na zakończenie posiedzenia Przewodnicząca raz jeszcze podziękowała gościom za 

przybycie oraz poinformowała o kolejnym terminie posiedzenia komisji. 

 
 

5.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 
1.1  Zapytania 
 
Nie zgłoszono 
 
5.2   Opinie 
 
Nie wygłoszono   
 



 
      5.3  Stanowiska 

 
Nie podejmowano  
 
 
5.4   Wnioski 
 
Nie podejmowano  
 

 
 
 

     Protokołowała :                                                   Przewodnicząca  Komisji    
 

___________________________        ______________________ 
          /Ewa Roman/                                                                / Iwona Tyll / 

 


